
Protokoł   

 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy Pabianice z dnia 9 października 2007 r.  

 

 

 

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy Pabianice R. Figiel .  

 

Tematem posiedzenia była analiza Planu Rozwoju Lokalnego na lata 2007 – 2013. 

 

 

Przewodniczący Rady otwierając posiedzenie Komisji powitał przybyłych i zaproponował , aby od razu 

przystąpić do dyskusji nad Planem Rozwoju Lokalnego na lata 2007-2013 ponieważ radni otrzymali 

projekt powyższego planu we wcześniejszym terminie , jedna z Komisji tj. Ochrony Środowiska i 

Rozwoju już odbyła posiedzenie na jego temat.  

 

Radni zaakceptowali wniosek Przewodniczącego.  

Analizowany Plan Rozwoju Lokalnego Gminy Pabianice na lata 2007 – 2013 stanowi zał. nr 1 do 

protokołu. 

W dyskusji jako pierwszy głos zabrał radny H. Kalinowski , który przedłożył uwagi z posiedzenia rady 

sołeckiej wsi Piątkowisko z wnioskami o wprowadzenie pewnych inwestycji dot. wsi Piątkowisko.  

 

Uwagi z zebrania rady sołeckiej  wsi Piątkowisko  stanowią zał. nr. 2 protokołu . 

 

 

W - ce wójt E. Adamczyk zabierając głos w odniesieniu do powyższych uwag  udzielił odpowiedzi:  

- do pkt. 1 dot. inwestycji drogowych  powiedział , że można uściślić inwestycję w określonych datach 

i zaproponował termin 2010-2012, 

 



- do pkt. 2 dot. wodociągowania – można kolejno wprowadzać do planu inwestycyjnego , ponieważ 

nie jest to tak duży wydatek  ,  

 

- jeżeli chodzi o sporządzenie szczegółowego  planu zagospodarowania dla utworzonych terenów 

budowlanych w Piątkowisku – W- ce wójt powiedział, że koszty jego stworzenia ponoszą właściciele , 

zainteresowani powinni zlecić jego opracowanie we własnym zakresie i przedstawić  w Urzędzie 

Gminy  do zaakceptowania.  

W Gminie Pabianice powstało bardzo dużo kompleksów budowlanych , nie jest możliwe , aby można 

było wspomóc i utworzyć dla tych kompleksów szczegółowe plany zagospodarowania.  

 

- w sprawie dot. przesunięcia terminu utwardzenia drogi ul. Cynkowej W-ce wójt powiedział, że w tej 

chwili trwają budowy i położenie dywanika asfaltowego nie byłoby dobrym pomysłem , ponieważ 

ciężkie samochody dowożące materiał budowlany  będą go uszkadzać   powinno to być zrealizowane 

dopiero wtedy kiedy skończą się budowy . Na ten  czas można utwardzić jedynie tę drogę 

destruktem.  

 

- droga prowadząca w kierunku Wymysłowi może być utwardzona destruktem ze środków 

finansowych w wydatkach bieżących, nie jest to konieczne , aby wprowadzać do planu 

inwestycyjnego.  

Oświetlenie w newralgicznych punktach również nie jest inwestycją , którą ujmuje się  do planu 

inwestycyjnego .Są to bieżące działania gminy.  

 

Radna J. Józefczyk zabierając głos ponowiła swój wniosek do Planu Rozwoju Gminy, który zgłosiła na 

Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju w dniu 20 września br.,  a dotyczył wprowadzenia w roku 

2013 inwestycji oświetlenia droga  Górka Pabianicka – Gorzew. 

 

Radna Z. Kasperska również ponowiła wniosek zgłoszony przez siebie w tym dniu a dot. 

wprowadzenia w roku 2009 inwestycji oświetlenia drogi  w Porszewicach od drogi krajowej 71 w 

kierunku do Domu Dziecka.  

Ponadto radna Z. Kasperka  w swojej wypowiedzi podkreśliła, iż uważa, ze Plan Rozwoju Gminy 

preferuje jedne wsie, a inne pozostają jak wyraziła w tyle.  

Nie ma na przykład żadnych inwestycji dla Świątnik , Porszewic, a droga przez  Porszewice jest bardzo 

niebezpieczna , ludzie żeby bezpiecznie przejść chodzą rowami.  

Mieszkańcy rdzenni naszych miejscowości też chcieliby, aby inwestycje były prowadzone na ich 

wsiach, a nie tylko na wybranych kompleksach budowlanych nowo powstałych osiedli.  



Ludzie czują się pominięci, może rozważyć  należy inne priorytety np. ulgę  dla mieszkańców,  którzy 

będą chcieli dokonywać  wymiany pokryć  dachowych z eternitu na inne.  

Radni powinni ze swoich terenów zebrać na ten temat informację  

 

Przewodniczący Rady R. Figiel powiedział, że radni mieli dość dużo czasu , ażeby zebrać informacje 

ponieważ projekt Planu Rozwoju Gminy otrzymali na sesji Rady Gminy w  miesiącu sierpniu.  

 

Przewodniczący odczytał wnioski do Planu Rozwoju Gminy  , które zostały przekazane do Wójta 

Gminy z posiedzenia Komisji Ochrony Środowiska z dnia 20 września br.  

Wnioski w załaczeniu do niniejszego protokołu – zał. nr 3 

 

Radny P. Kociołek zabierając głos  wnioskował o następujące sprawy:  

 

1/ Do wniosku nr 3 z posiedzenia Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju dot. inwestycji 

oświetleniowej Bychlew – Terenin – radny wnioskował, aby nawiązać kontakt z Zakładem 

Energetycznym czy ilość złożonych wniosków przez mieszkańców w sprawie budowy linii 

energetycznej jest wystarczającą do podjęcia decyzji o budowie tej linii.  

 

2/ Przy opracowywaniu budżetu gmin y na rok 2008 należy wziąć pod uwagę wprowadzenie 

oszczędności w działach, które pochłaniają najwięcej środków tj. oświata , Straże i Urząd Gminy.  

 

3/ Ustalić  kolejność podejmowanych inwestycji , aby radni mieli możliwość przekazywania jasnych 

informacji w terenie.  

 

4/ Skierować 2 lub 3 osoby z Urzędu Gminy na szkolenie w sprawie dotyczącej wiedzy na temat 

pozyskiwania środków unijnych.  

 

Ponadto radny powiedział, że w Planie Rozwoju Gminy brak jest informacji na temat starań w kwestii 

przyciągania inwestorów.  

 

W Ce wójt gminy zabierając głos w kwestii pozyskiwania inwestorów  odpowiedział, że są 

prowadzone przez gminę rozmowy  z inwestorami , nie są one jednak w tej chwili ujawniane.  



 

Jeżeli chodzi o wymianę pokryć  dachowych z eternitu w budżecie gminy jest przydzielona kwota na 

utylizację zdjętego eternitu z danego dachu. Jeżeli tylko będą zainteresowani wymianą pokrycia 

dachowego, koszty utylizacji zostaną pokryte .  

 

Jeżeli chodzi o kanalizację wsi Bychlew, jest to inwestycja , która będzie prowadzona wspólnie z 

miastem Pabianice.  

 

Radny H. Szafrański zabierając głos złożył wniosek do Planu Rozwoju Gminy, aby uwzględnić w 

inwestycjach drogowych - pokrycie warstwą emulsji drogi  we wsi Władysławów.  

 

 

Wnioskował także , aby zabezpieczyć środki w budżecie gminy na  utwardzenie dróg na nowo 

powstałych terenach budowlanych w Jadwininie, przy posesjach  nr 17 i 18.  

 

Radna B. Pielużek zgłosiła wniosek do Planu Rozwoju Gminy o utwardzenie emulsją drogi w 

Hermanowie oraz na drodze prowadzącej w głąb lasu, a także w inwestycjach energetycznych 

oświetlenia od Hermanowa  w stroną  posesji p. Sanojcy.  

 

Radny A. Golewski wnioskował, aby do Planu Rozwoju Gminy Pabianice w inwestycjach drogowych 

wprowadzić utwardzenie drogi w Szynkielewie III od przejazdu w stronę młyna w latach 2009-2010.  

 

Przewodniczący Rady Gminy R. Figiel  postawił następujące wnioski do Planu Rozwoju Gminy 

Pabianice na lata 2007-2013.  

 

W projekcie Planu Rozwoju Gminy Pabianice na lata 2007 -2013 w 

inwestycjach drogowych : 

 

- połączyć punkty 1 z pkt. 9 projektu Planu Rozwoju Gminy Pabianice dotyczące przebudowy drogi 

przez wieś Górka Pabianicka w pkt. 1 i  budową chodnika  Petrykozy – Górka Pabianicka ,  lata 

realizacji 2008 - 2009 



 

- w pkt. 4 dot. ”  Osiedle  Piątkowisko ulice Parkowa, Złota, Stadionowa ….. „  termin realizacji 

wpisać na lata 2010 – 2013 

 

- w pkt. 5 dot. drogi „ Bychlew – Jadwinin ……” termin realizacji wpisać na lata 2008 – 2009  

 

- do Planu Rozwoju Lokalnego Gminy Pabianice w inwestycjach drogowych wpisać inwestycję 

pokrycia emulsją  nawierzchni drogi we wsi Majówka. 

 

- w inwestycjach oświetleniowych : 

w pkt. 4 dot. „Piątkowisko – Osiedle ul. Parkowa …… „ 

termin realizacji wpisać na lata 2010-2012. 

W wodociągach przełożyć budowę hydroforni w Piątkowisku na lata 2010 -2011. 

 

Ponadto wnioskował, aby do Planu Rozwoju Gminy wprowadzic inwestycję budowy chodnika w 

Piątkowisku od Gimnazjum w kierunku do Kudrowic wraz z budowa ścieżki rowerowej – lata 

realizacji 2009 – 2010.  

 

Więcej wniosków do Planu Rozwoju Gminy Pabianice na lata 2007 -2013 nie 

zgłoszono.  

 

Przewodniczący Rady R. Figiel poddał do glosowania  zgłoszone wnioski.  

 

 

Głosowanie zostało przeprowadzone nad każdą inwestycją oddzielnie biorąc po uwagę kolejność 

inwestycji zapisanych w projekcie Planu Rozwoju Gminy Pabianice na lata 2007-2013 stanowiącym 

załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Inwestycje drogowe zapisane w projekcie Planu Rozwoju Gminy Pabianice na 

lata 2007-2013. 



 

1/ „ Przebudowę drogi przez wieś Górka Pabianicka – długość ok. 900 mb.” z połączeniem go o pkt. 

9 z projektu Panu Rozwoju Gminy Pabianice dot. „ Petrykozy – Górka Pabianicka – chodnik ………” z 

terminem realizacji na lata 2008 – 2009 połączone Komisje rady zaopiniowały w głosowaniu 14 

głosami za, bez głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących się.  

 

2/ „ Droga  Górka Pabianicka , Szynkielew / tory PKP/ …….. „ z terminem realizacji na rok 2008  

połączone Komisje Rady zaopiniowały w głosowaniu 14 głosami za, bez głosów przeciwnych i bez 

głosów wstrzymujących się.  

 

 

3/ „ Droga Bychlew – Terenin ………”  z terminem realizacji na rok 2009  połączone Komisje Rady 

zaopiniowały w głosowaniu 14 głosami za, bez głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących 

się.  

 

 

4/ „ Osiedle Piątkowski ulice Parkowa, Złota …….. ” z terminem realizacji  na lata 2010 – 2013 

połączone Komisje Rady zaopiniowały w głosowaniu 14 głosami za, bez głosów przeciwnych i bez 

głosów wstrzymujących się.  

 

5/ „ Bychlew – Jadwinin długość …….” z terminem realizacji na lata 2008 – 2009  

połączone Komisje Rady zaopiniowały w głosowaniu 14 głosami za, bez głosów przeciwnych i bez 

głosów wstrzymujących się.  

 

6/ Piątkowisko ul Cynkowa , długość 700 mb powierzchnia 3150 m dywanik asfaltowy grubość  5 

cm , oraz z uzupełnić  przedsięwzięcie o realizację inwestycji ul. Cynkowej z terminem realizacji na 

lata 2010 połączone Komisje Rady zaopiniowały w głosowaniu 8 głosami za, przy 6  głosach  

przeciwnych.  

 

 

7/ „ Rydzyny Dolne – do lasu długość 700 mb ………. „ z terminem realizacji na rok 2009  

połączone Komisje Rady zaopiniowały w głosowaniu 14 głosami za, bez głosów przeciwnych i bez 

głosów wstrzymujących się.  



 

 

8/ „ Wola Żytowska Konin długość 1200 mb ……… ” z terminem realizacji na rok 2009  

 

połączone Komisje Rady zaopiniowały w głosowaniu 14 głosami za, bez głosów przeciwnych i bez 

głosów wstrzymujących się.  

 

Punkt 9 z projektu Planu Rozwoju Gminy Pabianice dot. drogi „ Petrykozy – Górka Pabianicka – 

chodnik ….. zostaje wykreślony z uwagi na to że wszedł do pkt. 1  

 

W pkt. 9 wpisać inwestycję budowy drogi Pawlikowie II od skrzyżowania w kierunku lasu z 

terminem realizacji na rok 2009 / jest to wniosek z Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju z dnia 

20.09.br. /  

Połączone Komisje Rady wniosek dot. pkt. 9 zapisany powyżej zaopiniowały w głosowaniu 14 

głosami za, bez głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących się.  

 

 

Komisje poparły w głosowaniu jednomyślnie  wniosek Przewodniczącego Rady Gminy , aby  do 

Planu Rozwoju Lokalnego Gminy Pabianice w inwestycjach drogowych w pkt. 10 wpisać inwestycję 

pokrycia emulsją  nawierzchni drogi we wsi Majówka z terminem realizacji na rok 2008.  

 

 

Komisje poparły w głosowaniu  również jednomyślnie  wniosek Przewodniczącego Rady Gminy , 

aby  do Planu Rozwoju Lokalnego Gminy Pabianice w inwestycjach drogowych w pkt. 11  wpisać 

inwestycję   inwestycję budowy chodnika w Piątkowisku od Gimnazjum w kierunku do Kudrowic 

wraz z budowa ścieżki rowerowej – lata realizacji 2009 – 2010.  

 

Komisje opowiedziały się jednomyślnie za wnioskiem zgłoszonym przez radnego P. Kociołka aby w 

pkt. 12 wpisać  inwestycję budowy chodnika i ścieżki rowerowej przy drodze Bychlew – Terenin z 

terminem realizacji na lata 2010 -2011  

 

 



Komisje poparły w głosowaniu 13 głosami za , przy 1 głosie przeciwnym wniosek zgłoszony przez 

radnego H. Szafrańskiego dot wpisania do Planu Rozwoju Lokalnego Gminy inwestycji  drogowej w 

pkt. 13 dot. pokrycia emulsją drogi we Władysławowie z terminem realizacji na lata 2010 – 2012 .  

 

 

Komisje poparły w głosowaniu jednomyślnie wniosek zgłoszony przez radnego A. Golewskiego  dot 

wpisania do Planu Rozwoju Lokalnego Gminy inwestycji  drogowej w pkt. 14  dot. utwardzenia 

drogi w Szynkielewie III  nad torami od przejazdu do Górki Pabianickiej  w kierunku  zjazdu do 

młyna  z terminem realizacji na lata 2010 – 2012 .  

 

 

Komisje poparły w głosowaniu 14  głosami za , bez głosów przeciwnych i bez głosów 

wstrzymujących się wniosek zgłoszony przez radną B. Pielużek  dot wpisania do Planu  

Rozwoju Lokalnego w kt. 15  inwestycji drogowej dot. pokrycia nawierzchni drogi emulsją  przez 

Hermanów w kierunku do lasu z terminem realizacji na lata 2008 -2010.  

 

 

W inwestycjach oświetleniowych Komisje postawiły wnioski do 

następujących punktów : 

 

- w pkt. 4 popierajac wniosek radnych: H. Kalinowskiego i radnego A. Jaksy dopisać  realizację 

inwestycji na ul. Cynkowej  

. Wniosek przyjęty w głosowaniu 13 głosami za , bez głosów przeciwnych i bez głosów 

wstrzymujących się .  

/ Udział w powyższym głosowaniu wzięło 13 radnych / . 

Radny H. Kalinowski postawił niosek aby termin realizacji ustalono na lata 2009-2012 

Natomiast radna Z. Kasperska wnioskowała o ustalenie terminu realizacji powyższej inwestycji na 

lata 2009- 2013. 

 

Przewodniczący Rady poddał wniosek radnego H. Kalinowskiego do głosowania w wyniku , którego 

za opowiedziało się 4 radnych , przy 9 przeciw.  

 



Za wnioskiem radnej Z.  Kasperskiej  o ustalenie terminu realizacji powyższej inwestycji na lata 

2009- 2013 opowiedziało się 8 radnych przy 7 przeciwnych  

 

Nad powyższymi wnioskami głosowało 13 radnych , 1 radny nie brał udziału w głosowaniu  

 

 

 W pkt. 5,  aby inwestycję oświetleniową Bychlew – Terenin wpisać z terminem realizacji na lata 

2010-2013 Komisje opowiedziały się w glosowaniu 13 głosami za przy 1 głosie przeciwnym. 

 

Komisje poparły wniosek w głosowaniu 8 głosami za przy 5 głosach przeciwnych zgłoszony na 

posiedzeniu Komisji Ochrony Środowiska w dniu 20 września br. radnej J. Józefczyk dot. 

wprowadzenia inwestycji oświetleniowej w pkt. 6 drogi Górka Pabianicka – Gorzew ustalając 

termin realizacji  na lata 2012-2013  

 

Komisje poparły wniosek w głosowaniu 10  głosami za przy 3  głosach przeciwnych zgłoszony na 

posiedzeniu Komisji Ochrony Środowiska w dniu 20 września br. radnej Z Kasperskiej  dot. 

wprowadzenia inwestycji oświetleniowej w pkt. 7  drogi  w Porszewicach od drogi krajowej 71 w 

kierunku do Domu Dziecka  ustalając termin realizacji  na rok 2009  

 

Inwestycje dot. wodociągów zapisane w projekcie Planu  Rozwoju Gminy Pabianice  na lata 2007-

2013 komisje zaopiniowały pozytywnie nie wprowadzając żadnych zmian w głosowaniu 

jednomyślnie.  

 

 

Budowa hydroforni w Piątkowisku  została ustalona przez radnych z terminem realizacji na lata 

2009 – 2012 w głosowaniu jednomyślnie . 

 

Do pkt. dot. budowy ośrodka zdrowia w Petrykozach komisje uwag nie wniosły zaopiniowały 

realizację tak jak w przedłożonym projekcie planu – jednogłośnie.  

 

Do pkt.  3 dot. budowy kanalizacji w Bychlewie – Jadwininie oraz pkt. 4  dot. budowy kanalizacji w 

Piątkowisku komisje wnioskowały w głosowaniu jednomyślnie aby został wpisany termin realizacji 

2009 – 2013.  



 

Do pkt. 5 dot. likwidacji eternitu Komisje uwag nie wniosły.  

 

 

Po wyczerpanej dyskusji i przeprowadzonym   głosowaniu nad  zmianami w przedłożonym 

projekcie Planu Rozwoju Gminy Pabianice głos zabrał  W-ce wójt Gminy E. Adamczyk , który w 

swojej wypowiedzi podkreślił , że z roku na rok wzrastają ceny wszelkich usług budowlanych , a 

także materiałów.  

W roku 2008 na pewno nastąpi już podwojenie cen , na pewno pojawia się problemy realizacji , 

możemy przyjąć jak wyraził w-ce  wójt ”  rolę  optymistów lub też pesymistów ” 

 

Radny A. Jaksa odnosząc się do wypowiedzi w –ce wójta powiedział, że w pełni zgadza się  z nią. 

Powiedział także, że w realizacji inwestycji powinny być uwzględnione priorytety , w zależności od 

ilości zamieszkałych ludzi na danym terenie . To , że peryferia nie są doinwestowane , nie jest 

problemem tylko naszej gminy , ale także w skali całego kraju , a także innych państw.  

 

Więcej głosów w dyskusji nie zgłoszono , Przewodniczący Rady zamknął  wspólne posiedzenie 

wszystkich Komisji Rady Gminy. 

 

      Posiedzeniu przewodniczył: 

 

     Przewodniczący Rady ; Roman Figiel  

 

Protokolant; 

Urszula Czerwonka  

 


